
Punkter (kort oplæg) Referat (Drøftelser/beslutninger) 
1. Meddelelser 

• Formanden og bestyrelsen 

i. Kommunalvalg 

2025 

• Medarbejdere 

• Elevrådet 

• Skoleledelsen 

i. Økonomi v. Søren 

ii. Fravær v. Søren 

iii. Politiske udvalg 

Formand og bestyrelse: 

Formanden orienterede om FRO-mødet, herunder punktet ”Be-

vægelsen fra special til almen” og nedsættelse af udvalg hertil. 

Formanden fremlægger sit udkast til en skrivelse herom. 

Se mere i pkt. 3 fra mødet i Børne- og Uddannelsesudvalget. 

Vi sætter punktet ”Fremtidens skole” på som punkt til næste 

skolebestyrelsesmøde. 

Huholt skole er blevet drøftet på sidste møde. Udvalgsmødet 

blev afholdt på Huholt skole. Se punkt 11 fra ovenstående link. 
Medarbejdere: 

Kort orientering om vores nuværende proces omkring ny mø-

destruktur, samt de kommende klassedannelser. 

I forhold til klassedannelse vil vi melde en dato ud, hvor vi for-

venter at kunne orientere om de dannede klasser. Det håber vi 

kan give ro hos elever og forældre. Denne udmelding kan godt 

være forskellig afdeling for afdeling. 
Elevråd: 

Drøftet i forbindelse med punkt 3. 
Ledelsen: 

Orientering om ny folkeskoleaftale og de nye tiltag, der er og 

kommer i denne forbindelse. Det er blandt andet skoledagenes 

længde, timebank, lokale valgfag, krav til mængden af bevæ-

gelse i undervisningen, juniormesterlære og linjefagsdækning. 

Budget: Vi overholder budgettet. 

Fraværet gennemgået. Almindelig sygdom ”fylder mest”, samt 

få med langtidsfravær. 

2. Indblik i elevernes hverdag 

• Videre drøftelse samt kom-

mentar fra LMU (d. 10. 

marts) 

Fortsættelse af punkt fra sidste skolebestyrelsesmøde. LMU er 

enige i, at vi skal være gode til at give forældre indblik i elever-

nes hverdag og samtidig undgå Aula-spam. Vi har konkret 

drøftet hvordan det kan lade sig gøre med klasse- eller teamte-

lefoner, samt behov for ensretning af anvendelse og omfanget. 
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Skolebestyrelsesmøde 

Dato: D. 11. marts 2025 

Sted: Kløver-Skolen 

 

Deltagere: Gitte, Hanne, Jens, Lasse, Rikke, 

Ditte, Sif, Jesper, Betina, Søren 

 

Deltagere ad hoc: Bente Frost, Sanne Frandsen 

(vedr. punkt 3) 

 

Afbud: Line 

 

Referent: Jesper 

 

 

 

Dagsorden 

 

https://dagsordener.sonderborgkommune.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.06-03-2025-kl.08.15&id=badef179-fce7-4af7-8c95-2614b4999bfa
https://dagsordener.sonderborgkommune.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.06-03-2025-kl.08.15&id=badef179-fce7-4af7-8c95-2614b4999bfa
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• Er det noget vi skal arbejde 

videre med og hvad er næste 

skridt? 

Der bliver foreslået fondssøgning, som vi forestiller os arbejder 

videre med. 

Medarbejdere og ledelse afklarer de tekniske sider af punktet 

(data mv.). 

3. Princip for elevrådet på Kløver-Sko-

len 

• Hvad skal der stå i vores 

princip for elevrådet på Klø-

ver-Skolen?  

• Input fra LMU (d. 10. 

marts) 

Til dette punkt havde vi deltagelse af lærer Bente Frost og læ-

rer Sanne Frandsen, der har ansvar for skolens elevråd.  

 

Fra Bekendtgørelse om elevråd i folkeskolen. 

§ 3. Elevrådet udarbejder forslag til vedtægter, som vedtages 

på et møde, hvortil alle elever har adgang med stemmeret. 

Stk. 2. Vedtægterne skal som minimum indeholde bestemmelser 

om 

1) elevrådets størrelse, 

2) hvordan og hvornår elevrådets medlemmer og suppleanter 

vælges samt valgperiodens længde, 

3) hvordan det sikres, at skolens forskellige klassetrin repræ-

senteres i elevrådet på en hensigtsmæssig måde, 

4) elevrådets økonomi og regnskabsaflæggelse, 

5) fremgangsmåden ved vedtægtsændringer, 

6) hvorvidt elevrådet skal fastsætte en forretningsorden, 

7) afholdelse af et årligt møde, hvortil alle elever har adgang 

med stemmeret, med faste dagsordenspunkter såsom aflæggelse 

af beretning, regnskabsgodkendelse, valg m.v., og 

8) hvordan et eventuelt afdelingselevråd skal organiseres. 

§ 4. Elevrådet udpeger selv sin formand. 

Drøftelse af mulighed for at placere et eller to skolebestyrelses-

møder inden for skoletid, for at sikre at eleverne har mulighed 

for at deltage. Det skal ses i sammenhæng med at det helst ikke 

skal betyde for forældrene i skolebestyrelse, at de skal tage fri 

fra arbejde. 

 

Input fra LMU: 

LMU foreslår at elevrådsrepræsentanter deltager på Skolebe-

styrelsesmøder op til 2 gange årligt. Skolebestyrelsen kan over-

veje at lægge møderne inden for normal skoletid, så befordring 

ikke bliver afgørende for deltagelse. 

LMU ytrer ønske om at elevrådets arbejde bliver tilgænge-

ligt/synligt for andre elever på skolen. 

Elevrådet godkender forretningsorden på skoleårets første 

møde. 

 

Den løsning vi ender med, skal gerne være fleksibel i forhold 

til de aktuelle forhold år for år. 

Elevrådsrepræsentanter (lærere og elever) laver udkast til vores 

lokale retningslinje for vores elevråd, som drøftes med ledel-

sen. Denne drøftes og godkendes efterfølgende i skolebestyrel-

sen. 

4. Godkendelse af timefordelingsplan 

• Ledelsen har udarbejdet to 

modeller. I den ene model 

har eleverne i indskolingen 

fri kl. 13 hver dag. I den an-

den model har eleverne i 

indskolingen fri kl. 13 to af 

ugens dage og kl. 14 tre af 

ugens dage. Begge modeller 

er drøftet i LMU (d. 10. 

marts), som peger på… 

Vi drøftede de to modeller. LMU havde anbefalet modellen, 

hvor alle dage i indskolingen forkortes til klokken 13. Over-

gangen mellem SFO og skole blev også drøftet.  

Der ses både styrker og ulemper i de to modeller, men der blev 

også ytret ønske om, at der kunne have været en tredje model.  

Forældrebestyrelsen støtter op om skolens anbefaling af model-

len, hvor alle dage i indskolingen forkortes til klokken 13. 

https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2014/695
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5. Godkendelse af budget 2025 Godkendt 

6. Godkendelse af referat Godkendt 

7. Evt. Spørgsmål til personalestatus i SFO. 

8. Punkter til næste møde ”Fremtidens skole” på til næste møde. 

 

 

Vel mødt Gitte og Søren 


